

| Kværkeby Menighedsråd |              |                 | Dagsorden/ <b><u>Referat</u></b>                                                                                                                                                                                    |       |  |
|-----------------------|--------------|-----------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|-------|--|
| Menighedsrådsmøde     |              |                 |                                                                                                                                                                                                                     |       |  |
| Dato:                 | Tid:         | Sted:           | Deltagere                                                                                                                                                                                                           | Afbud |  |
| 14.01.25              | <u>16:00</u> | Kværkeby-vej 72 | <u>Rådet:</u><br>Jens Vollmer - JV<br>Birgit Nielsen - BN<br>Gurli Petersen - GP<br>Iris Henriksen - IH<br>Martin Pedersen - MP<br>Annette M. Hansen - AH<br><u>Medarbejderrepræsentant:</u><br>Lis Sparrewath - LS |       |  |

|                                                  |                  |
|--------------------------------------------------|------------------|
| <b>1. Godkendelse af referat fra sidste møde</b> |                  |
| Den 05.11.24                                     | <i>Godkendt.</i> |

|                            |                                           |
|----------------------------|-------------------------------------------|
| <b>2. Valg af dirigent</b> |                                           |
|                            | <i>Dirigent: Birgit er fast dirigent.</i> |

|                                              |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              |
|----------------------------------------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| <b>3. Siden sidst / Nyt fra formand - MP</b> |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                              |
| Langtidsplanlægningsmøde                     | Indkaldelse til langtidsplanlægningsmøde i Provstiet er videresendt til rådet den 10/1-2025 kl. 10.22.<br>Mødet er fastsat til den torsdag den 20/2-2025 kl. 18.00 - 22.00 og foregår i Jystrup-Valsøllille Sognegård, Jystrup Bygade 14 i Jystrup.<br><i>Martin og Birgit deltager i mødet.</i>                                                                             |
| Fællesannoncering                            | Mail angående fællesannoncering fra Peter Borring Sørensen, sognepræst i Bringstrup-Sigersted-Gyrstinge pastorat er videresendt til rådet den 10/1-2025 kl. 10.56.<br>Der er møde torsdag den 30/1-2025 kl. 15.00 i Gyrstinge Præstegård, Gyrstinge Bygade 37.<br>Er det noget, vi ønsker at være med i og hvem kan evt. deltage?<br><i>Birgit og Jens deltager i mødet.</i> |
| Kirkegårds-vedtægter                         | Se mail fra Provstiet videresendt til rådet den 30/10-2024 kl. 11.58.<br>Martin undersøger det.<br><i>På dagsorden på næste møde tirsdag den 11. februar 2025.</i>                                                                                                                                                                                                           |

|                              |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       |
|------------------------------|-------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| <b>4. Nyt fra præst - JV</b> |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       |
| Arrangementer i 2025         | Søndag den 19. januar 2025 kl. 9.00, Gudstjeneste<br>Søndag den 26. januar 2025 kl. 10.30, Gudstjeneste<br>Søndag den 2. februar 2025 kl. 16.00, Koncert med Chorus Soranus<br>Søndag den 9. februar 2025 kl. 9.00, Gudstjeneste<br>Søndag den 23. februar 2025 kl. 10.30, Gudstjeneste<br>Søndag den 2. marts 2025 kl. 9.00, Gudstjeneste, Fastelavn |

|                       |                                                                                                                                 |
|-----------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| Kollektliste for 2025 | Forslag til kollektliste for kirkeåret 2025 fra Jens er videresendt til rådet den 10/1-2025 kl. 11.13.<br><i>Godkendt.</i>      |
| Koncerter m.m. i 2025 | <i>Vi skal inden udgangen af maj måned komme med forslag til evt. arrangementer for 2025/2026.<br/>Evt. Den Gamle Sangskat.</i> |
| Intromøde             | <i>Intromøde med Vigersted Menighedsråd er søndag den 9. marts 2025 kl. 10.30 efter gudstjenesten.</i>                          |
| Fælles regnskabsmøde  | <i>Fælles regnskabsmøde med Vigersted Menighedsråd og Niels. Forslag til en dato kan være lørdag den 29. marts 2025.</i>        |

## 5. Hjemmeside og oplæg til Lokal Nyt - JV

|           |                                                                                                                                                                                                                                            |
|-----------|--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| Lokal Nyt | <i>Deadline til næste nummer er den 27. januar 2025.<br/>Bladet udkommer mellem den 22/2 og den 26/2-2024 og er nr. 1.<br/>Der er generalforsamling tirsdag den 28. januar 2025 kl. 17.00 i Vigersted.<br/>Betina og Annette deltager.</i> |
|-----------|--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|

## 6. Nyt fra kirkeværge - GP

|                |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      |
|----------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| Bygningskyndig | Er Allan Daugård fra Arkhus Bygningsrådgivning.<br>Gurli B. har kontakt med en murer angående kalkning af kirken. Der kommer et stort tilbud på det hele samt et tilbud på vedligeholdelse fremadrettet.<br><i>Kalkning af kirken vil ske inden den 10/5-2025, hvis vejret tillader det. Se mail videresendt til rådet den 22/11-2024 kl. 12.54.</i> |
|----------------|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|

## 7. Nyt fra Kasserer - AH

|  |                           |
|--|---------------------------|
|  | <i>Intet til punktet.</i> |
|--|---------------------------|

## 8. Nyt fra kontaktperson - MP

|  |                           |
|--|---------------------------|
|  | <i>Intet til punktet.</i> |
|--|---------------------------|

## 9. Nyt fra personalerepræsentanten - LS

|                             |                                                                                            |
|-----------------------------|--------------------------------------------------------------------------------------------|
| Dræn ved kirken             | <i>Firmaet "Den unge graver" kommer og ordner drænet ved kirken i uge 7 eller i uge 9.</i> |
| Nyt anlæg af urnegravsteder | <i>Nyt anlæg af urnegravsteder er etableret. Det bliver tilplantet i løbet af året.</i>    |

## 10. Nyt fra Vedligeholdelses udvalg - MP/GP/IH/LS

|                   |                                                                                                                                                                     |
|-------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
| Affugter i kirken | Se mail fra Anderberg Klima, der er videresendt til rådet den 22/11-2024 kl. 12.49.<br><i>Vi vil forsøge med et varmelegeme først. Lis kontakter orgelbyggeren.</i> |
|-------------------|---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|

## 11. Planlægningsmøder med Vigersted – Aktivitetsudvalget

### Planlægningsmøder i aktivitetsudvalget

Følgende har ansvar for:  
Facebook: Pia Morsing  
Hjemmesiden: Pia Morsing  
Lokalbladet: Birgit  
Jens er tovholder.

## 12. Menighedshus

### Byggesag

Martin, Peter, Jens og Birgit udgør byggeudvalget fra rådets side.  
*Landmåleren skulle have målt op den 19/12-2024. Er det på plads og har vi fået noget retur fra arkitekten angående dette sammen med situationsplan og servitutredegørelse?*  
*Vi regner med, at der kommer noget retur fra arkitekten medio februar 2025.*

## 13. Kirkevej 37

### Bolig ejet af menighedsrådet

*Intet til punktet.*

## 14. Kværkebyvej 72

### Bolig eget af menighedsrådet

*Intet til punktet.*

## 15. TO DO Liste

### Ting vi ikke kan/vil effektuere med det samme

#### Beslutning/Status

1. **Opfølgning på buksbom som et alternativ, Lis.**
2. **Vedr. Droneopmåling af kirkegårde med Landinspektørfirmaet LE34.**  
Det er firmaet, der selv har henvendt sig til Lis, som har sendt det til os den 10/7-2019.  
Hvad er det Provstiet egentligt ønsker med dette? Er det et lovkrav?  
Vi vender tilbage med en dato til LE34 om, hvornår de kan komme.  
Lis har talt med Marianne om, at vi vender tilbage, når det passer os.
3. **Præstetavlen.** Frank arbejder videre med den.
4. **Vi skal have lavet et projekt, indeholdende:**
  - Kalkmalerierne, hvordan har de det?
  - Kalkning af kirken indvendigt
  - Loftet i koret
  - Lysekrone
  - Nye bænke inde i kirken

## 16. Næste Møde

Alle møderne starter kl. 17.00 og er på Kværkebyvej 72, hvis ikke andet nævnes!

Husk evt. punkter til næste møde skal være sekretæren i hænde senest 10 dage før mødets afholdelse, så det kan nå at komme ud med dagsordenen.

#### Møde i 1. halvår 2025:

Tirsdag den 14. januar 2025, kl. 16.00

Tirsdag den 11. februar 2025

|  |                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                |
|--|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|
|  | <b>Tirsdag den 11. marts 2025</b><br><b>Tirsdag den 8. april 2025</b><br><b>Tirsdag den 6. maj 2025</b><br><b>Tirsdag den 3. juni 2025</b><br><b><u>Møder i 2. halvår 2025:</u></b><br><b>Tirsdag den 12. august 2025</b><br><b>Tirsdag den 9. september 2025</b><br><b>Tirsdag den 7. oktober 2025</b><br><b>Tirsdag den 4. november 2025</b> |
|--|------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------|

|                 |                                  |
|-----------------|----------------------------------|
| <b>17. Evt.</b> |                                  |
|                 | <b><i>Intet til punktet.</i></b> |